
Za rešavanje stambenog pitanja izbeglica 47, 5 miliona evra
subota, 31. oktobar 2015.

Prvi potpredsednik Vlade Srbije i ministar spoljnih poslova Ivica Dačić prisustvovao je u subotu
u Novom Sadu svečanosti povodom uručivanja ugovora o realizaciji drugog, četvrtog i petog
talasa Regionalnog stambenog projekta.  

Pored ministra Dačića svečanosti su prisustvovati i komesar za izbeglice i migracije Republike
Srbije Vladimir Cucić, šef misije EU u Srbiji Majkl Davenport, ambasador Sjedinjenih Američkih
Država Majkl Kirbi, ambasador Turske Mehmet Kemal Bozaj, šef predstavništva UNHCR-a za
Srbiju Hans Fridrih Šoder, predstavnici OEBS-a, Razvojne banke Saveta Evrope, kao i
gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević..

Predstavnicima 61 opštine i grada u Srbiji danas su u Srpskom narodnom pozorišitu u Novom
Sadu uručeni ugovori u okviru regionalnog stambenog projekta za rešavanje stambenog pitanja
izbeglica ukupne vrednosti 47, 5 miliona evra.

Obraćajući se prisutnima ministar Dačić je rekao da dodeljivanje ugovora predstavlja nastavak
primene regionalnog stambenog programa za zbrinjavanje izbeglica. On je podosetio na brojne
aktivnosti koje je Srbija do sada sprovela na omogućavanju integracije izbeglica u zajednicu,
kao i na stambenom zbrinjavaju.
Dačić je kazao da će novi ugovori trajno rešiti stambene probleme za više od 2.000 porodica
izbeglih iz Hrvatske i BiH.

Prvi potpredsednik VLade istakao je da je da je broj izbeglica u Srbiji trenutno oko 45.000 i da je
broj zahteva za rešavanje stambenog pitanja trenutno mnogo veći od rasploživih sredstava.

"Za 61 opštinu i grad u Srbiji kroz pomenuti projekat dodeljeno je 47, 5 milona evra i nije reč ni o
kakvom kreditu već bespovratnim sredstvima", objasnio je Dačić dodajići da će do konačnog
rešavanja stambenih problema svih izbeglica u tu svrhu biti uloženo više od 300 miliona evra.

"Nadam se da ćemo svi u regionu zajednički rešavati probleme izbeglica, a da će Međunarodna
zajednica i mi sami zajednički doprineti miru i stabilizaciji", rekao Dačić.

Šef Delegacije EU Majkl Devenport je rekao da se celokupna Međunarodna zajednica ovih
dana susreće sa velikim talasom izbeglica nezabeleženih u istoriji, ali da je današnji čin dodele
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ugovora pokazatelj da ljudi koji su devedesetih godina ostali bez svojih domova i postali
izbeglice nisu zaboravljeni.

Prema njegovim rečima, u okviru ovog programa u Srbiji će biti finansirana kupovina 320
seoskih kuća i 1.623 stana i biće dodeljeno 500 paketa građevinskog materijala čime će više od
2.000 porodica biti stambeno obezbeđeno.

On je istakao da EU od 2000. godine u Srbiji za rešavanje problema izbeglica uložila 74 miliona
evra istakavaši da će EU nastaviti da se bavi ovih problemom sve dok, kako je rekao, postoji
ijedno izbeglo lice kome je pomoć neophodna.

Ambasador SAD-a Majkl Kirbi je kazao da ovaj projekat znači rešavanje stambenog problema
za poslednju veliku grupu izbeglica iz perioda devedesetih godina prošlog veka.

On je pohvalio i lokalnu zajednicu koja se aktivno uključila u rešavanje tog problema dajući
zemljište za izgradnju kuća i preuzimajući obavezu komunalnog opremanja.

Ambasador Turske u Srbiji Bozaj kazao je da je pomoć Turske usmerena i na obezbeđivanje
posla za izbegla lica i istakao činjenicu da je u Pančevu finansirano 12 staklenika, a da se
trenutno vode razgovori na obezbeđivanu posla za izbegla lica na teritoriji opštine Ljubovija.

Gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević rekao je da je Novi Sad višestruko zainteresovan za
realizaciju projekta, posebno zbog toga što je u poslednjih 25 godina primio više desetina
hiljada izbeglih lica.

Reaizacija ovog projekta izgradnje stambenih objekata mora biti po ugovoru okončana do
novemra 2017. godine.
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